

a specific programme of work based in its terms of reference and taking into account any modifications in those terms of reference which the Commission may wish to recommend to the Council.

7. The original members of the Commission, selected in accordance with the provisions of paragraphs 2, 3 and 4 above, shall be from the following twelve countries.¹

I	II	III
China	Australia	Brazil
USSR	Canada	Netherlands
United Kingdom	France	Peru
United States	Ukrainian SSR	Yugoslavia

The members mentioned in the first column shall serve two years, the members mentioned in the second column three years, and the members mentioned in the third column four years.²

4 (III). Payment of expenses to members of the Commissions and Sub-Commissions of the Council

*Resolution of 3 October 1946
(document E/226/Rev.1)*

The Economic and Social Council, in order to equalize the opportunities of Members of the United Nations to participate in the work and activities of the Commissions and to ensure the most effective co-operation of the Members, recommends that travelling expenses and subsistence allowances should be paid by the United Nations for each member of the Commissions and Sub-Commissions of the Council.

Therefore, the Council recommends that the General Assembly adopt the following resolution:

1. The categories of expenses listed below shall be borne by the budget of the United Nations for each member of the Commissions and Sub-Commissions of the Economic and Social Council:

(a) The actual expenses for travel between his residence and the place of meeting of the Commission, and the actual expenses for travel on business of the Commission.

(b) A daily subsistence allowance to be paid for the period of travel and for the period of the meeting of the Commission.

5 (III). Economic reconstruction of devastated areas

*Resolution of 3 October 1946
(document E/211/Rev.1)*

I GENERAL RESOLUTION

The Economic and Social Council having considered the preliminary report (document

¹ Decision taken by the Economic and Social Council on 2 October 1946.

² Decision taken by the Economic and Social Council on 3 October 1946.

gramme de travail déterminé s'appuyant sur les termes de son mandat, et tenant compte des modifications audit mandat que la Commission pourra souhaiter recommander au Conseil.

7. Les membres originaux de la Commission désignés conformément aux dispositions des paragraphes 2, 3 et 4 ci-dessus, seront des ressortissants des douze Etats énumérés ci-après¹:

I	II	III
Chine	Australie	Brésil
URSS	Canada	Pays-Bas
Royaume-Uni	France	Pérou
Etats-Unis	RSS d'Ukraine	Yougoslavie

Les membres indiqués dans la première colonne seront nommés pour deux ans, les membres indiqués dans la deuxième colonne pour trois ans et les membres indiqués dans la troisième colonne pour quatre ans².

4 (III). Remboursement des dépenses encourues par les membres des Commissions et Sous-Commissions du Conseil

*Résolution du 3 octobre 1946
(document E/226/Rev.1)*

En vue de permettre à tous les Membres des Nations Unies de participer sur le même plan aux travaux et à l'activité des Commissions et d'assurer la coopération la plus efficace des Membres, le Conseil économique et social recommande que des indemnités de voyage et d'entretien soient payées par les Nations Unies à chaque membre des Commissions et Sous-Commissions du Conseil.

En conséquence, le Conseil recommande à l'Assemblée générale d'adopter la résolution suivante:

1. Les catégories de dépenses énumérées ci-dessous seront supportées par le budget des Nations Unies en ce qui concerne chaque membre des Commissions et Sous-Commissions du Conseil économique et social:

a) Les frais de voyage effectifs entre le domicile du membre et le lieu de réunion de la Commission ainsi que les frais effectifs de mission pour le compte de la Commission, encourus par chaque membre.

b) Une indemnité journalière à verser pendant la période de déplacement et pendant la période de la réunion de la Commission.

5 (III). Reconstruction économique des régions dévastées

*Résolution du 3 octobre 1946
(document E/211/Rev.1)*

I RÉSOLUTION GÉNÉRALE

Le Conseil économique et social, après avoir étudié le rapport préliminaire (document

¹ Décision prise par le Conseil économique et social le 2 octobre 1946.

² Décision prise par le Conseil économique et social le 3 octobre 1946.

E/156, 18 September 1946)¹ of the Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas of the Economic and Employment Commission;

1. Requests the Secretary-General to transmit to the General Assembly, the Member governments of the United Nations and the specialized agencies the preliminary report and this present resolution for their consideration, and to call the attention of these governments and agencies to the matters with which they are particularly concerned for appropriate action by them;

2. (a) Requests the Secretary-General of the United Nations to undertake forthwith, special studies of the needs of the devastated countries of the United Nations for long-term and short-term financing on favourable conditions of urgent reconstruction requirements (including the import of raw materials); to review the existing means of meeting such needs (including intergovernmental loans and credits, the International Bank for Reconstruction and Development, private and commercial credits); and to draw the attention of the Economic and Social Council to any cases where the existing means of financing these urgent reconstruction requirements appear to be insufficient;

(b) Welcomes the recent announcement of the International Bank for Reconstruction and Development on the progress made in its organization and operations and expresses the hope that devastated countries of the United Nations, requiring funds for reconstruction purposes, will be able to take full advantage of the Bank's operations at the earliest possible date.

3. Draws the specific attention of the Member governments and specialized agencies concerned to the following matters important for the reconstruction of devastated areas:

(a) The part which the International Monetary Fund can play within the framework of its articles of agreement to assist in the reconstruction of devastated areas by facilitating exchange of currencies;

(b) The necessity for coal-producing countries to continue their efforts to increase coal exports in order to meet the requirements of the devastated areas, and for countries producing mining equipment and supplies to increase production and exports to the countries in need;

(c) The furnishing of maximum assistance, including technical assistance, to promote the expeditious re-establishment of agricultural production;

(d) The need for international co-operation in the utilization and training of manpower;

¹ See document A/147, General Assembly. First Year, Second Session.

E/156, 18 septembre 1946)¹ de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées de la Commission des questions économiques et de l'emploi,

1. Prie le Secrétaire général de transmettre pour examen à l'Assemblée générale, aux gouvernements Membres des Nations Unies et aux institutions spécialisées, le rapport préliminaire et la présente résolution, et d'attirer l'attention de ces gouvernements et de ces institutions sur les problèmes qui les concernent particulièrement en vue de prendre les mesures qu'ils jugeront opportunes;

2. a) Prie le Secrétaire général des Nations Unies d'entreprendre immédiatement des études spéciales sur les besoins des pays dévastés des Nations Unies pour le financement, à des conditions favorables, à long et à court termes, des besoins urgents de reconstruction (y compris l'importation de matières premières); d'étudier les moyens disponibles permettant de faire face à ces besoins (y compris les emprunts et crédits intergouvernementaux, la Banque internationale pour la reconstruction et le développement, les crédits privés et commerciaux); et d'attirer l'attention du Conseil économique et social sur tous les cas dans lesquels les moyens disponibles pour le financement de ces besoins urgents de reconstruction apparaissent insuffisants;

b) Accueille avec satisfaction la déclaration récente de la Banque internationale pour la reconstruction et la mise en valeur sur les progrès faits dans son organisation et dans ses opérations, et exprime l'espoir que les pays dévastés des Nations Unies qui ont besoin de fonds pour leurs travaux de reconstruction, pourront bénéficier pleinement des opérations de la Banque dans le plus bref délai possible.

3. Attire particulièrement l'attention des Gouvernements Membres et des institutions spécialisées intéressées sur les sujets ci-après qui sont importants pour la reconstruction des régions dévastées:

a) Le rôle que le Fonds monétaire international peut jouer, dans le cadre de ses statuts, pour aider à la reconstruction des régions dévastées en facilitant les opérations de change;

b) L'effort nécessaire de la part des pays producteurs de charbon pour continuer à augmenter leurs exportations afin de faire face aux besoins des régions dévastées, et pour que les pays produisant du matériel d'exploitation minière et des fournitures augmentent leur production et leurs exportations vers les pays qui en ont besoin;

c) L'octroi de l'aide maximum, y compris l'aide technique, pour favoriser le rétablissement rapide de la production agricole;

d) Le besoin de coopération internationale dans l'utilisation et la formation de la main-d'œuvre;

¹ Voir document A/147. Assemblée générale. Première Année, Deuxième Session.

(e) The need for rehabilitation of transport;

(f) The widespread need for new machinery and equipment including agricultural equipment and the special need for spare parts including those formerly obtained from enemy countries;

(g) The desirability of exchanging information and experience regarding urgent housing problems;

(h) The importance of reviving and expanding international trade;

(i) The need for increased production of electric power.

4. Requests the Secretary-General to take appropriate action to assist in the promotion of international co-operation on these matters.

II

RESOLUTION ENDORSING UNRRA COUNCIL RESOLUTION

The Economic and Social Council

1. Strongly endorses the recommendation made by the UNRRA Council at its Fifth Session in August 1946 that the General Assembly of the United Nations should "forthwith establish or designate such agency or agencies as it may deem appropriate" whose functions shall include:

(a) A review of the needs in 1947 for financing urgent imports of the basic essentials of life, particularly food and supplies for agricultural production, after the termination of UNRRA programmes to the extent that they cannot otherwise be met. and

(b) The making of recommendations to the financial assistance which might be required to meet such needs as are found to exist as a result of foreign exchange difficulties which cannot be dealt with by existing agencies;

2. Recommends that the General Assembly, in view of the nature and urgency of the problem in certain countries as indicated in the preliminary report (document E/156, 18 September 1946) of the Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas of the Economic and Employment Commission, take appropriate action as soon as possible in connexion with the above mentioned UNRRA Council resolution.

3. Requests the Secretary-General to undertake immediately the collection and analysis of information relating to the subjects enumerated in paragraph 1 above with a view to the submission of this data to the agency or agencies to be established or designated by the General Assembly, and recommends that other international organizations and governments provide all possible assistance to the Secretary-General in the performance of this task.

e) Le besoin urgent de la remise en état des moyens de transport;

f) Le besoin général de nouvelles machines et de fournitures, y compris le matériel agricole, et le besoin spécial de pièces détachées, y compris celles qui provenaient autrefois des anciens pays ennemis;

g) L'opportunité d'échanger des renseignements et les résultats de l'expérience en ce qui concerne les problèmes urgents de logement;

h) L'importance de remettre en marche et de développer le commerce international;

i) Le besoin de développer la production de l'énergie électrique.

4. Prie le Secrétaire général de prendre les mesures appropriées pour favoriser la coopération internationale dans ces domaines.

II

RÉSOLUTION APPROUVANT LA RÉOLUTION PRISE PAR LE CONSEIL DE L'UNRRA

Le Conseil économique et social

1. Approuve fortement la recommandation faite par le Conseil de l'UNRRA, au cours de sa cinquième session d'août 1946, aux termes de laquelle l'Assemblée générale des Nations Unies devrait "immédiatement créer ou désigner telle institution ou telles institutions qu'elle considérerait appropriées", qui aura pour fonctions:

a) De préparer un rapport sur les besoins pour 1947, en vue du financement des importations urgentes des principaux produits de première nécessité, particulièrement des denrées alimentaires et des fournitures pour la production agricole, après l'achèvement des programmes de l'UNRRA, dans la mesure où ces besoins ne pourraient pas être satisfaits d'une autre manière;

b) D'adopter des recommandations relatives à l'assistance financière qui pourrait être nécessaire pour faire face aux besoins résultant des difficultés de change que les institutions existantes ne sont pas à même de résoudre;

2. Recommande qu'étant donné la nature et l'urgence du problème dans certains pays mentionnés dans le rapport préliminaire (document E/156, 18 septembre 1946) de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées, l'Assemblée générale prenne le plus tôt possible toute mesure appropriée conformément à la résolution susmentionnée du Conseil de l'UNRRA.

3. Prie le Secrétaire général de commencer immédiatement à rassembler et à analyser les informations portant sur les sujets énumérés au paragraphe 1 ci-dessus, dans le but de soumettre les renseignements ainsi obtenus à l'organisme ou aux organismes que l'Assemblée générale désignera ou créera; et recommande que les autres organismes internationaux et les gouvernements prêtent toute l'assistance possible au Secrétaire général dans l'accomplissement de cette tâche.

III

RESOLUTION ON SURVEY OF THE ECONOMIC RECONSTRUCTION OF DEVASTATED AREAS IN ASIA AND THE FAR EAST

The Economic and Social Council, having taken note of the preliminary report of its Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas and realizing the urgent need of the early carrying out of a study on Asia and the Far East,

1. Requests the Secretary-General of the United Nations to prepare background material on war devastation and reconstruction needs of the Asiatic and Far Eastern countries.

2. Requests the Secretary-General to arrange a preliminary field survey of the territories concerned to be undertaken by the Working Group or certain members thereof.

3. Requests the Working Group for Asia and the Far East to reconvene in Nanking at a time designated by the Secretary-General, to study the material prepared by the Secretariat and information received from the preliminary field survey and from governments, and to prepare a preliminary report for submission to the Economic and Social Council at its first session in 1947.

IV

RESOLUTION FOR CONTINUING THE WORK OF THE SUB-COMMISSION ON DEVASTATED AREAS IN EUROPE

The Economic and Social Council instructs the Temporary Sub-Commission (Working Group for Europe and Africa) to reconvene if necessary at a date to be fixed by the Secretary-General for the purpose of preparing its final report with a view to making concrete proposals to further the reconstruction of devastated areas.

(The Council agreed that the following proposal of the delegation of Peru be transmitted to the Working Group for Europe and Africa of the Temporary Sub-Commission: "The Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas should undertake the necessary surveys in order to investigate the potential resources of the non-devastated countries with a view to ascertain how the needs of the devastated areas could be met with the products and raw materials available in the former countries".)

V

The Economic and Social Council resolves that the proposal for the establishment of an Economic Commission for Europe be considered at the next ordinary or special session of the Council, certain delegations reserving the right to raise the matter at the General Assembly.

VI

The Economic and Social Council resolves that the following proposal be considered at the next ordinary or special session of the Council:

III

RÉSOLUTION CONCERNANT L'ÉTUDE DE LA RECONSTRUCTION ÉCONOMIQUE DES RÉGIONS DÉVASTÉES EN ASIE ET EN EXTRÊME-ORIENT

Le Conseil économique et social, après avoir pris note du rapport préliminaire de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées, et conscient de l'urgente nécessité de procéder à bref délai à une étude sur l'Asie et sur l'Extrême-Orient,

1. Prie le Secrétaire général des Nations Unies de préparer des documents de base sur les destructions dues à la guerre et les besoins de reconstruction des pays d'Asie et d'Extrême-Orient, et

2. Prie le Secrétaire général de procéder à une enquête préliminaire sur les lieux dans les territoires intéressés, qui sera entreprise par le Groupe de travail ou par certains membres de ce groupe, et

3. Prie le Groupe de travail pour l'Asie et l'Extrême-Orient de se réunir à nouveau à Nankin, au moment qu'indiquera le Secrétaire général, en vue d'étudier la documentation préparée par le Secrétariat ainsi que les renseignements provenant de l'étude préliminaire sur les lieux et des gouvernements, et de préparer un rapport préliminaire à soumettre au Conseil économique et social à sa première session de 1947.

IV

RÉSOLUTION CONCERNANT LA SUITE DES TRAVAUX DE LA SOUS-COMMISSION DES RÉGIONS DÉVASTÉES EN EUROPE

Le Conseil économique et social prie la Sous-Commission temporaire (Groupe de travail pour l'Europe et l'Afrique) de se réunir à nouveau, s'il en est besoin, à une date que fixera le Secrétaire général, pour préparer son rapport final, afin de faire des propositions concrètes pour aider à la reconstruction des régions dévastées.

(Le Conseil décide de transmettre à la Sous-Commission temporaire (Groupe de travail pour l'Europe et l'Afrique) la proposition suivante de la délégation du Pérou: "La Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées devrait entreprendre les études nécessaires pour déterminer les ressources dont disposent les pays non dévastés afin d'établir dans quelle mesure les produits et matières premières disponibles dans ces pays pourraient satisfaire aux besoins des régions dévastées.")

V

Le Conseil économique et social décide que la proposition tendant à la création d'une Commission économique pour l'Europe sera examinée à la prochaine session ordinaire ou extraordinaire du Conseil, certaines délégations se réservant le droit de soulever la question à l'Assemblée générale.

VI

Le Conseil économique et social décide que la proposition suivante sera examinée à la prochaine session ordinaire ou extraordinaire du Conseil:

The status of the Temporary Sub-Commission for Economic Reconstruction of Devastated Areas be raised to that of a Commission to be called the Temporary Commission for Economic Reconstruction of Devastated Areas.

6 (III). Assistance to the Food and Agriculture Organization

Resolution of 3 October 1946 (document E/227)

The Economic and Social Council,

Considering the resolution¹ adopted by it on 21 June 1946 concerning assistance to be afforded to the United Nations Food and Agriculture Organization,

Considering that the Conference of the United Nations Food and Agriculture Organization, at its second session at Copenhagen in September 1946, recommended that the proposals of the Director-General of the organization concerning the setting up of a World Food Board, and likewise any other proposals that may be forthcoming, should be further studied by a Preparatory Commission to meet at Washington before 1 November 1946,

Considering that the Conference has recommended that the Economic and Social Council should be invited to send two representatives to the said Preparatory Commission, one to speak particularly on behalf of the Preparatory Committee for the International Conference on Trade and Employment,

Considering that the two representatives to be appointed should be in a position to follow effectively the proceedings of the Washington Preparatory Commission appointed to study the proposal for a World Food Board,

1. Requests the Secretary-General to appoint a representative to take part in the deliberations of the Preparatory Commission, to speak specially for the Preparatory Committee of the International Conference on Trade and Employment.

2. Appoints the Chairman of the Economic and Employment Commission as such, or an alternate designated by him, to take part in the deliberations of the Preparatory Commission.

3. Requests the Secretary-General to report on the deliberations of the Preparatory Commission to each session of the Council until the Commission completes its work.

4. Requests the Economic and Employment Commission to keep itself closely informed of the progress of the deliberations of the Preparatory Commission and to advise the Council as to the nature and timing of further measures that may be required in order to assure progress towards the basic objective.

¹ See *Official Records of the Economic and Social Council, First Year, Second Session*, pages 135 and 136.

La Sous-Commission temporaire pour la reconstruction économique des régions dévastées sera transformée en une commission intitulée Commission temporaire pour la reconstruction économique des régions dévastées.

6 (III). Aide à l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture

Résolution du 3 octobre 1946 (document E/227)

Le Conseil économique et social,

Considérant la résolution¹ adoptée par lui le 21 juin 1946 sur l'aide à fournir à l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture,

Considérant que la Conférence de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, à sa deuxième session tenue à Copenhague en septembre 1946, a recommandé que les propositions du Directeur général de l'Organisation, ainsi que les autres propositions éventuelles, relatives à l'établissement d'un Conseil mondial de l'alimentation, soient étudiées plus avant par une Commission préparatoire devant se réunir à Washington avant le 1er novembre 1946,

Considérant que la Conférence a recommandé que le Conseil économique et social soit invité à envoyer deux représentants à cette Commission préparatoire, dont l'un parlerait spécialement au nom de la Commission préparatoire de la Conférence internationale du commerce et de l'emploi,

Considérant que les deux représentants à désigner doivent être à même de suivre effectivement les travaux de la Commission préparatoire de Washington chargée d'étudier le projet de Conseil mondial de l'alimentation,

1. Demande que le Secrétaire général désigne, pour prendre part aux travaux de cette Commission préparatoire, un représentant qui parlera spécialement au nom de la Commission préparatoire de la Conférence internationale du commerce et de l'emploi.

2. Désigne le Président de la Commission économique et de l'emploi *ès qualités*, ou un suppléant choisi par lui, pour prendre part aux travaux de la Commission préparatoire.

3. Demande que le Secrétaire général fasse rapport, à chaque session du Conseil, sur les délibérations de la Commission préparatoire jusqu'à ce que les travaux de la Commission soient achevés.

4. Demande à la Commission des questions économiques et de l'emploi de s'enquérir minutieusement du progrès des délibérations de la Commission préparatoire, et de donner avis au Conseil sur la nature des nouvelles mesures qu'il pourrait être nécessaire de prendre et l'époque où celles-ci seraient utiles, afin de se rapprocher du but essentiel visé.

¹ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, Première Année, Deuxième Session* pages 135 et 136.